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PREGUNTAS 

 
1. ¿Cál e  á situácio n áctuál, e perspectivás, dá válorácio n dá Direccio n Xerál de Pátrimonio do 

pávimento átopádo báixo á ru á Reál? ¿Tense que váriár o proxecto ou vái poder continuárse?. 
 
 

 
 

ROGOS 
 

 
1. Se atendan as lexítimas reclamacións dos veciños do lugar de Casaldrago en San Clemente, 

tanto da longa demanda do saneamento e abastecemento, como da construción dun tramo de vieiro 
para que os nenos que van o Colexio non teñan que esperar o autobús na estrada autonómica, moito 
mais perigosa por densidade de tráfico e velocidade de circulación, e sí o poidan facer no campo da 
festa do lugar, así como a construción dun local social para todos os veciños do lugar. 

 
2. Este rogo xa e repetido, pero a situación cada vez é mais perigosa, que se repare a ponte 

sobre o rio Bermaña do vieiro que vai dende a estrada N550 en Bemil, a altura de Clavo Congelados 
ata o lugar da Aboi, preto do Camiño de Santiago, posto que se atopa nun estado lamentable e moi 
perigoso, non se debería esperar a que ocurra unha desgracia. 

 
 
 
 
 

PLENOS ANTERIORES SEN RESOLVER.- Como vemos que non átenden os rogos dos grupos dá 

oposicio n e trás presentálos nos plenos e ásumir Vostede o compromiso de átendelos nuncá fái nádá, 

imos á ir árrástrándo e repetindo continuámente nos plenos seguintes os rogos que vexámos que non 

son átendidos. Son estás: 
 

PREGUNTAS 

 
1. ¿Que foi o que pásou co ápárcámento de detrá s do Concello? ¿Como e  posible que á 

propiedáde ten á de voltár á pechár con pedrás?. 
 
2. ¿Pensa o seu goberno que as obras do separativo da rúa Real estarán rematadas no prazo 

estabrecido na prórroga concedida? ¿Cómo é posible que ninguén se dirixira os comerciantes e 
veciños da rúa que algún día chegaban e atopaban o seus negocios sen acceso? Voltamos a 
recordarlle que a Direccción Xeral de Patrimonio da Xunta de Galicia puxo como condición que en 
todo momento se permitira o paso dos peregrinos e que se debería estar sinalizada a zona de paso, 
algo que non se está a cumprir, todos dos días atopamos a peregrinos totalmente desorientados sen 
saber por onde teñen que pasar. 

 
3. O Colexio Público de San Clemente seguen se estar conectado a rede de sumidoiros ¿Cando 

pensa atender todas as peticións da ANPA e da Dirección de este centro e que xa lle trasladamos nos 
no seu día? 



 

Rogos e Preguntas para o Pleno do 28/04/2022 

Pá giná 2 de 10 
 

 
4. ¿Cómo é posible que os caldenses estean estes días a recibir notificacións masivas da 

Dirección Xeral do Catastro alterando valores catastrais pola incorporación do novo PXOM a 
planimetría do Catastro de cas fincas mal referenciadas e localizadas? Algún veciño recibe unha 
valoración excesiva porque lle incorporan parte da parcela do lindeiro ou incluso algunha 
construción. 

 
5. ¿Pensa Vostede facer algo en relación co aparcadoiro indiscriminado de vehículos diante da 

vivenda do lugar de Barreiros, Nº20 en Tivo que impide acceder a vivenda dos seus propietarios e a 
circulación de vehículos con normalidade polo vial? 

 

6. Qué explicación teñen Vostedes o feito de que non convocaran o Pleno obrigatorio de 

Decembro?. 

 

7. Agradecerlle que nos escoitara e tomaran medidas para repartir baldosas ca numeración das 

casas do rural para que os servicios de reparto de paquetería, os sanitarios, e calquera que o precise 

poidan atopar as casas polos seus números, queremos agradecerllo porque foi unha petición nosa xa 

fai varios meses, non é sen tempo, pero coma sempre todo se fai tarde mal e chapuceiramente ¿Como 

poden repartir Vostedes os números persoalmente os veciños en plena sexta ola de Covid e cos 

números que ten Caldas de positividade? e outra cousa ¿Como pode ser que estean a repartir estes 

números que paga o Concello candidatos non electos da lista do PSOE? ¿Quenes son esas persoas 

para facer un reparto de material municipal? 

 

8. ¿Solucionouse o problema da fonte do Pazo en Santa María, que de feito os veciños chegaron 
a presentar escrito de reclamación ca sinatura de todos? 

 

9. ¿Que prazo oficial teñen para finalizar as obras da substitución dos servicios de saneamento e 

abastecemento da rúa Real? ¿Cando teñen previsto rematar? 

 

10. ¿Podería dicirnos a que especie vexetal pertence os arbustos dos maceteiros suspendidos da 

rúa Real?, por certo ¿Cando pensan cambiar as luminarias fundidas da rúa Real? 

 

11. ¿Como se pode permitir que o día de mercado estean toda a mañá os vehículos estacionados 

nas rúas Real e Hornos? Terán que descargar as súas cousas e logo aparcar os vehículos nunha zona 

permitida. 

 

12. ¿Que pensan Vostedes facer co absoluto estado de abandono do Pavillón dos Deportes, en 

especial da sucidade, dos detrozos e da falta absoluta de limpeza dos vestiarios? 

 

13. ¿Que pensa Vostede facer en relación co lamentable estado de moitos viais dos 

núcleos rurais e ca súa absoluta falta de mantemento? 

 

14. Comprometeuse cos veciños, e xa llo preguntamos en plenos anteriores, a reasfaltar a 

estrada no antigo tramo da N640 en San Andrés. ¿Pensa facelo? 

 
15. ¿Pensa Vostede facer algunha labor de limpeza e mantemento da caseta da carballeira 

(antiga aula da natureza) ou espera que se pudra de caia sola? 
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16. ¿Cando pensa Vostede levar as obras que comprometeu ante o veciños de Casaldrago 

para que poidan chegar os autobuses de transporte escolar ata o medio do lugar? Lembrámoslle que 

se comprometeu que comezarían neste curso rondando o mes de marzo. 

 
17. ¿Cando ten pensado dotar dun servicio tan básico como é o saneamento os lugares de 

Ribocias e Casaldrago? 

 
18. ¿Cal é o motivo polo que non se conectaron ao saneamento todas as vivendas do lugar 

de Badoucos (Arcos da Condesa)? 

 

19. ¿Tense solicitado ou previsto solicitar a instalación de fibra óptica nos lugares de 

Ameal, Valsordo e Penalta? 

 
20. ¿Tense solicitado ou previsto solicitar a instalación de fibra óptica no lugar de 

Paradela? 

 

21. Situación do alcantarillado da zona sur (Ameal, Valsordo, Penalta)? Se mandou unha 

carta con un acordo co concello de Portas, hai algún proxecto? Que lugares se van a conectar? Que 

sucede co tramo feito en 2011 en campaña electoral? Foi só para a foto? Vai a poder usarse? Vai a 

valer para enganchalo coa depuradora de Briallos ou  haberá que levantado e facelo todo de novo. 

 
22. Si se ten previsto facer o saneamento no lugar da Arosa (Arcos da Condesa) 

 
23. ¿Como é posible que un alcalde socialista como o de Vilagarcía decidise suspender o 

cobro das plusvalías cando saleu a primeira sentencia desfavorable e no noso concello se seguisen 

cobrando? 

 
24. Tendo en conta a urxencia dos dous saneamentos de Paradela  (Bemil) e do Reguengo 

(Godos) ¿xa se lle remitiu os proxectos a Augas de Galicia para que poidan comezar a traballar? 

 
25. ¿Xa se retiraron os ferros perigosos que había no xardín? Xa avisamos no pleno 

anterior. 

 
26. O 19/8/2019 presentámos escrito de peticio n á Alcáldí á de árránxo dá fonte de Moár 

no lugár de Follente ná párroquiá de Bemil ¿Cándo pensán Vostedes átender á demándá dos vecin os 

do lugár e proceder os árránxos solicitádos párá está fonte? 

 
27. ¿Ten dotádá á pártidá orzámentáriá párá ásumir os costes dás expropiácio ns precisás 

en Cárrácedo párá poder fácer á rotondá no ácceso á AP9 ná estrádá provinciál de Cáldás-Cátoirá?, e 

reiterámos: ¿Cándo pensán Vostedes remátár os trá mites ádministrátivos e de ádquisicio n dos 

terreos párá executár ás rotondás de Bemil e á de Cárrácedo no nodo dá AP9 prometidás e 

presentádás no seu dí á? 

28. Gustárí ános sáber cál e  á su á posicio n logo de que se áprobou á ordenánzá municipál 

do servicio dos táxis e se publicou no BOPP en relácio n cá vixilánciá do seu cumprimento. 
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29. Vendo os exempláres de cárbállos dá Feirá que está n á morrer, cásuálmente ná párte 

superior do párque, xusto o cáro n dás escáleirás que dán á ru á Jose  Sálgádo ¿Considerá Vostede que á 

áctuácio n ágresivá que levou á cábo nesá zoná no foi temeráriá e está  á provocár estás mortes, posto 

que erán dos exempláres máis novos do párque? ¿Segue considerándo Vostede que á cárbálleirá, 

vendo esto, está  no seu mellor momento?  

 
30. ¿Considerá Vostede ventáxoso párá o Pobo o convenio con Ministerio do Interior en 

relácio n cá cesio n de 414 metros cádrádos dá Gárdá Civil á cámbio de 2.053 metros cádrádos de 

párcelá municipál en todá á su á fáchádá o Cámin o Portugue s e perdendo á mellor zoná dá párcelá 

párá o Centro de Sáu de, e áí ndá por ribá ásume construcio n de novo ácceso o Cuártel, construcio n de 

novo váládo, e novás márquesin ás e dotácio n dun circuí to pechádo de vixilánciá do Cuártel? ¿Ten 

Vostede competenciás párá fácelo? ¿Está  remátádo o estudio de detálle? E por u ltimo ¿Onde está  o 

convenio ásinádo cá subdelegádá do Goberno? (Nos deixámos constánciás de que eso si, ápoiámos á 

mellorá integrál de ese entorno?. 

 
31. ¿Cándo pensá este equipo de goberno ter o cámpo municipál dás corticeirás en estádo 

de ser utilizádo, e dicir, tápár á tráseirá dá grádá párá que no chová sobre á xente que está nelá, ter 

unhá iluminácio n ádecuádá e de báixo consumo que permitá prácticár o futbol de noite, ou remátár 

de ácondicionár áccesos ádecuádos e remátár e pon er en uso á cántiná? 

 
32. O 19/8/2019 presentámos escrito de peticio n á Alcáldí á de árránxo dá fonte de Moár 

no lugár de Follente ná párroquiá de Bemil ¿Cándo pensán Vostedes átender á demándá dos vecin os 
do lugár e proceder os árránxos solicitádos párá está fonte? 

 
33. O seu equipo de goberno o áno pásádo por xullo contrátou por 15.444,63 euros un 

estudio ánuál, con ánálí ticás trimestráis dá áugá dá tráí dá municipál párá ver á presenciá de toxiná, e 

resultá que no expediente so  existe, un áno despois, unhá u nicá ánálí ticá. Trátáse dun temá párá nos 

de vitál importánciá, ¿Onde está n ás outrás tres ánálí ticás que fáltán?. 

 

34. ¿Como e  posible que este Des-goberno municipál ten á colgádo ná web do Concello o 

PXOM de decembro de 2016 sen os cámbios de outubro de 2018, que foi o finálmente áprobádo, 

provocándo unhá inseguridáde á todos os vecin os e profesionáis áfectádos? 

 
35. Voltámos á preguntárlle, tendo en contá o trábállo reálizádo párá o seu pártido e 

goberno municipál, ¿Quen págá o sálário polos trábállos reálizádos polo? ¿Con que cártos se págán os 

reportáxes do NODO dos 25+1 ános (mirá que levá vostede de Alcálde máis ános dos que nos 

pensábámos) en loá e álábánzá de Vostede Deus todopoderoso e plenipotenciário?  

 
36. ¿Que  válorácio n nos pode fácer Vostede destá nová sentenciá, e xá ván moitás, do 

Xulgádo do Contencioso Administrátivo Nº1 de Pontevedrá que condená o Concello á págárlle á unhá 

empresá do noso municipio 25.625,00 euros máis intereses? 

 
37. ¿Como e  posible que os colectores do lixo de este Concello se átopen todos votádo por 

forá?. E  especiálmente penosá á situácio n dos do Páseo Romá n Lo pez, pero táme n se átopán nun 

estádo lámentáble moitos outros. 
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38. ¿Pode Vostede explicárnos que pásou co ácceso dás ámbulánciás e persoás de 

mobilidáde reducidá o Centro de Sáu de? Primeiro obrás interminábles, logo mácetás, logo rectificán 

duránte á mán á n, etc. 

 

39. ¿Consensuou Vostede cos vecin os e pláceiros o proxecto de reformá dás ru ás dás 

beirás do Bermán á en Porto do Rí o? 

 
40. ¿Como e  posible que este Des-goberno municipál ten á colgádo ná web do Concello o 

PXOM de decembro de 2016 sen os cámbios de outubro de 2018, que foi o finálmente áprobádo, 

provocándo unhá inseguridáde á todos os vecin os e profesionáis áfectádos? 

 
41. Voltámos á preguntárlle, tendo en contá o trábállo reálizádo párá o seu pártido e 

goberno municipál, ¿Quen págá o sálário polos trábállos reálizádos polo Sr.Bálbe ? ¿Con que cártos se 

págán os reportáxes do NODO dos 25+1 ános (mirá que levá vostede de Alcálde máis ános dos que 

nos pensábámos) en loá e álábánzá de Vostede Deus todopoderoso e plenipotenciário?  

 
42. ¿Que  válorácio n nos pode fácer Vostede destá nová sentenciá, e xá ván moitás, do 

Xulgádo do Contencioso Administrátivo Nº1 de Pontevedrá que condená o Concello á págárlle á unhá 

empresá do noso municipio 25.625,00 euros máis intereses? 

 
43. ¿Que proxectos ten de pro ximás áctuácio ns no cámpo municipál dás Corticeirás? 

 
44. ¿Que fixeron Vostedes párá reclámár o Ministerio de Fomento á solucio n urxente dos 

gráves problemás, cándo chove, de enormes bolsás de áugá ácumuládos no viáducto sobre o rio Umiá 

dá circunválácio n de Cáldás de Reis? ¿Quen vái á ásumir ás responsábilidádes se álgu n dí á ocorre 

unhá desgráciá sen fácer Vostedes nádá párá evitálo?. 

 
45. ¿Co mo e  posible que ná fáse I de sáneámento de Párádelá se esixá á moitás vivendás 

que merquen un bombeo párá poder volcár á su ás áugás fecáis á rede pu blicá de sáneámento que se 

está  instálándo dentro dá fáse I? ¿Váiselle cobrár álgunhá tásá de engánche ás viviendás? ¿Que  o vái á 

fácer 

 
46. ¿Como e  posible que no cásco urbáno cándo choven cátro gotás se sigán ánegándo 

váriás ru ás? ¿Ten en previsto Vostedes fácer álgunhá obrá párá mellorár o áliviádo correcto dos 

colectores?. 

 
47. ¿Cándo se pensá fácer un bácheádo e revisio n dos viários do rurál? 

 
48. ¿Que  pensá fácer cá cásá de mádeirá dá cárbálleirá, que áctuálmente non se utilizá 

párá nádá e  átopáse nun estádo ábsolutámente lámentáble? 

 
49. ¿Cándo pensá ter en condicio ns o párque pu blico dás ru ás Pásionistás e A Pená, e o 

seu entorno? Atopáse nun estádo lámentáble, báncos de mádeirá rotos, cheo de lixo, cun vehí culo 
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ábándonádo á álturá do párque infántil, pendente de solucionár os gráves problemás de de ficit de 

álumeádo, en especiál o párcelá que hábilitáron vostedes como ápárcoidoro, e párá colmo á ru á dá 

Pená está  cheá de  báches no seu firme, álgu n deles de dimensio n considerábles. 

 
50.  ¿Que  vái fácer cás composteirás pu blicá, áto pánse nun estádo de conservácio n e uso 

ábsolutámente lámentábles? 

 
51. ¿Que  se requirá á empresá propietáriá dá párcelá dá ántigá subestácio n de Fenosá ná 

ru á Pádres Pásionistás á limpezá urxente dá su á propiedáde, á suá málezá inváde á beirárru ás e ás 

fincás pro ximás?  

 
52. ¿Está n Vostedes utilizándo o tráctor desbrozádorá que Xuntá de Gáliciá puxo á su á 

disposicio n párá á limpezá dá málezá dás cunetás dos viários do rurál (nos temos noticiás de que non 

o utilizáron nin un so  dí á e levá máis de cátro meses á su á disposicio n)?  ¿Cándo pensán limpár á 

málezá de todás ás cunetás no inverno? 

 
53. ¿Cándo pensá Vostede esixirlle os seus “ámigos” do Ministerio de Fomento en Mádrid 

o encendido do álumeádo dá rotondá dá N640 en Godos á álturá de Sán Simo n?, Levá totálmente á 

escurás vários meses, co gráve perigo que eso supo n. 

 
54. ¿Co mo e  posible que o Sr.Bálbe  que non ten ningunhá relácio n láborál co Concello poidá 

conducir vehí culos propiedáde do Concello? E voltámoslle á preguntár por ene simá vez ¿Cál e  á su á 
retribucio n e quen lle págá? 

 
55. ¿Cando pensa Vostede encargar a redacción do Plan Especial de Protección do Casco Antigo 

de Caldas de Reis que se estabrece no PXOM? ¿Sabe Vostede que a falta de este documento 
obrigatorio está a perxuidicar os intereses de moitos propietarios do Casco Antigo, así como a frear 
proxectos moi intersantes para o noso Pobo? 

 
56. ¿Pensa Vostede facer algo en relación co aparcadoiro indiscriminado de vehículos diante da 

vivenda do lugar de Barreiros, Nº20 en Tivo que impide acceder a vivenda dos seus propietarios e a 
circulación de vehículos con normalidade polo vial? 

 

 

 
ROGOS 

 
1. Se requira o Ministerio de Fomento a reparación urxente dos vieiros de servizo que 

fixeron en Godos no nudo de conexión do acceso o porto de Vilagarcía de Arousa, atópanse nun 
estado impracticable. 

 
2. Estivemos valorando cos veciños o proxecto do saneamento do lugar de Reguengo en 

Godos, e existen tres temas moi importantes que se deberían arranxar neste momento, posto que 
logo será tarde, tratase dunha alternativa a instalación do bombeo nun dos ramais, y e a supresión do 
ramal previsto no proxecto de Aplus de conexión do Mimosa, así como a falta de previsión de 
conexión dunha tres casas de Reguengo, entre elas unha a altura do pozo con número18. 
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Solicitámoslle unha reunión urxente ca redactora do proxecto para expoñer estas necesidades. 
 
3. Toda vez que as pistas da parcelaria de Godos xa están cedidas o Concello 

pregámoslle que proceda a dar instrucións para a súa limpeza, algunha está invadida de vexetación e 
outras con baches. 

 
4. Na rede de saneamento do lugar de A Riva en Godos existe unha arqueta que debe 

estar atascada posto que todas as fecais desbordan pola tapa, pregámoslle que orde a súa reparación. 
 
5. Se proceda a bachear a pista en Follente no tramo onde está previsto instalar o 

colector para unha vivendas e que vai ata a pontella do rio. 
 
6. Se requira o Ministerio de Fomento a urxente reparación de case que todo o firme dos 

vieiros da súa propiedade no tramo urbano, especialmente grave e o caso da N640 en 
Juan Fuentes e no entorno do Colexio e Piscina, pero sobre todo no casco urbano baixo os 
magnolios na parada do bus. 

 
7. Se dean instrucións a Policía Local para evitar o aparcamento de vehículos pesados na 

estrada de Deputación de Pontevedra o pasar Foresa, posto que se está convertendo nun 
aparcadoiro masivo de camións e algúns prexudican a visibilidade, así como para que 
deixen de aparcar vehículos na rúa Hornos que é peatonal. 

8.  

9. Que se coloque un espello ná Avenidá de Don á Urrácá xusto no stop de sáí dá dá fincá 

municipál detrá s do edificio dá Escolá de Mu sicá. 

 

10. Voltámos á reiterár á necesidáde urxente de colocár espellos nos cruces e á sinálizácio n no 

entorno dá Escolá Unitáriá de Sán Andre s. 

 

11. Que se fágá un bácheo xerál ná párcelá dedicádá á ápárcádoiro ná ru á Porto do Rio, posto que 

se os propietários nos permitiron utilizálo párá ápárcámento pu blico o mí nimo e mántelo en 

condicio ns de uso ágorá que ven á áugá. 

 

12. Que se mellore o álumeádo no zoná do pino mánso en ná ántigá N640 ná zoná que pásá por 

debáixo do ácceso á circunválácio n en Sán Andre s. 

 

13. Que se pon á un espello no encontro dá pistá que ven dende o Cámpo do Lobo e Párádelá cá 

estrádá que pásá por diánte dá igrexá de Sán Xusto e dá reitorál. 

 

14. Que se leve á cábo unhá limpezá xerál dá vexetácio n dos viários no rurál, en este cáso 

recibimos queixás xenerálizádás dos vecin os de Outeiro e Follente en Bemil polo estádo dos seus 

viários. 

 

15. Que se repáre o firme dá estrádá que vái dende Reirí s, ná párroquiá de Sán Andre s de Cesár, á 

Sán Clemente que se átopá nun estádo lámentáble, que se mován os contenedores que se átopán nesá 

estrádá e que se átopán nun lugár que permite que se convirtá nunhá escombreirá, e que se limpe á 

de lixo á ubicácio n áctuál de esos contenedores. (Este rogo xá llo trásládámos váriás veces e seguen 

sen fácer nádá). 
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16. Voltámos á reiterár por ene simá vez, e ádemáis trátáse dun temá urxente, que se mován os 

contenedores do lixo que se átopá ná ru á Monxás o cáro n do portál do ácceso o colexio. 

 

17. Que se procedá á rehábilitácio n e limpezá dos párques infántí s, ágorá que está n ábertos párá 

o uso dos nenos, tánto os do cásco urbáno como os dás párroquiás, posto que se átopán, á máiorí á 

nun estádo lámentáble. 

 
18. Que se fágá un repáso en xerál do estádos dás pistás no rurál con bácheádos e re ásfáltádos, 

posto que existen moitos puntos que se átopán nun estádo lámentáble. 

 

19. Que se leve á cábo unhá limpezá xerál dá vexetácio n dos viários no rurál, en este cáso 

recibimos queixás xenerálizádás dos vecin os do lugár de Lávándeirá en Bemil polo estádo dos seus 

viários. 

 
20. Volteámos á reiterár, e xá por áctivá e pásivá llo vimos dicindo, que se cámbien de lugár os 

colectores do lixo que está n ná entrádá do Colexio dás Monxás, cá crise dá Covid ese e  un punto moi 

perigoso, posto que os nenos e páis se ágolpán no ácceso o colexio por culpá de que eses colectores 

non deixán espázo suficiente. 

 
21. Que se revisen os lombos que se colocáron los lugáres de Asár e Cesárin os ná párroquiá de 

Sán Clemente párá ver si cumpren á normátivá correspondente, xá que nos trásládáron queixás 
vários vecin os.  

 
22. Que se revise o piso do párque infántil dá Plázuelá xá que está  dándo vários problemás. 
 

23. Que se procedá á rehábilitácio n e limpezá dos párques infántí s, ágorá que está n ábertos párá 
o uso dos nenos, tánto os do cásco urbáno como os dás párroquiás, posto que se átopán, á máiorí á 
nun estádo lámentáble. 

 
24. Agorá que ven unhá nová subvencio n dá Xuntá de Gáliciá párá á iluminácio n do cámpo 

municipál dás Corticeirás, esperámos que destá os rápáces e áficionádos poidán disfrutrár dunhá 
iluminácio n áxeitádá, e por elo non volte á perder á subvencio n. O márxen dás outrás enormes 
deficienciás do cámpo que ten árránxár por non consensuár ás obrás cos que usán ás instálácio ns. 

 
25. Que se fágá á rehábilitácio n integrál de este lávádoiro de 1961 de Sáiár que se átopá nun 

estádo ábsolutámente lámentáble, como se pode ápreciár nás fotos, e logo nos venden que ván á 
válorizár e recuperár os elementos emblemá ticos, e os temos neste estádo: 
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14. Que se fágá unhá áctuácio n de envergádurá e urxente de control de prágás de cucáráchás e 

rátás porque cámpán por todo o cásco urbá n e por álgu ns lugáres do rurál como nuncá. 

 

15. Que se procedá urxentemente, e xá o pedimos moitás moitás veces, á repárácio n dás 

beirárru ás dá N550 dende o entorno dá cápelá de Sán Roque átá o ántigo tánátorio. 

 

16. Se prográme o ásfáltádo dá ru á dás Cárbállás, porque o firme átopáse nun estádo lámentáble. 

 

17. Voltámoslle á lembrár á necesidáde dá retirádá dás ru ás e viários dos turismos ábándonádos, 

neste cáso concreto queremos fálár do vehí culo estácionádo ná ru á Doctor Don Joáquí n Potel 

Lesquereux e o dá ru á Pádres Pásionistás. 

 

18. Se fágá un control de prágás correcto do cásco urbáno, posto que estes dí ás estánse á vivir 

episodios reiterádos de rátás que entrán en inmobles. 

 

19. Se repáre o ápárcádoiro de bicicletás existente ná ru á Porto do Rio á álturá dá ántigá párádá 

de táxis. 

 

20. Que se incentive con áxudás á ádecentámento dálgu ns báixos comerciáis e inmobles do noso 

termo municipál, en especiál áqueles que está n no Cámin o Portugue s e ná zoná vellá do cásco urbá n. 

 

21. No trámo dá ru á Joáquí n Potel Lesquereux pávimentádo en pedrá dende á burgá átá o 

lávádoiro se sinálice o bordillo que sepárá á zoná dos peo ns dá zoná de rodádo de vehí culos, posto 

que o ser un bordillo tán báixo e non sinálizádo estánse á ver episodios de vehí culos que inváden á 

zoná de páso dos peo ns. 

 

22.  Estánse á ver ámbulánciás que ten en que sáiár cos pácientes do Centro de Sáu de márchá 

átrá s á cálzádá por resultár imposible dár á voltá dentro do páseo Romá n Lo pez, por estár cheo de 

vehí culos ápárcádos. 

 

23. Se tomen ás medidás oportunás párá que ás bicicletás non circulen polo denominádo “páseo 

do colesterol” dende o edificio Comárcál átá á terrázá dá cáfeterí á Termás, posto que se trátá de un 

páseo peonil e moi frecuentádo por nenos e persoás máiores, serí á recomendáble buscár álternátivás 
párá o ácceso dás bicicletás o páseo do rio Umiá. 

 

24. Que se requirá á empresá propietáriá dá párcelá dá ántigá subestácio n de Fenosá ná ru á Juán 

Fuentes á limpezá urxente dá su á propiedáde, á suá málezá inváde á beirárru ás e ás fincás pro ximás. 

 

25. Se limpen ás cunetás do viário que vái dende á Cánle átá Follente. 

 

26. Esiximos que se fágán lábores diáriás de limpezá e desinfeccio n do lávádoiro dá áugá quente; 

e  moi frecuentádo polo peregrinos párá poder bán árse, e está  cheo de lixo e de pulgás. 

 



 

Rogos e Preguntas para o Pleno do 28/04/2022 

Pá giná 10 de 10 
 

27. Se procedá de formá urxente o árránxo dá estrádá que vái dende Clávo átá á Grelá, o firme 

está  ábsolutámente destrozádo, e o viário que en moitos puntos está  máis álto que ás fincás estáse 

desmoronándo, de máneirá que cálquerá dí á álgu n vehí culo vái á cáer nás fincás.  

 

28. Que se leve á cábo unhá limpezá ás párroquiás 

 

29. Que se leve á cábo un bácheádo dás párroquiás.  

 
30. Si se pode buscár unhá solucio n ná curvá dá nácionál 550 á álturá de Sán Roque xá que moitos 

peregrinos cruzán en plená curvá. 

 
31. Que se repáre o álumeádo pu blico no lugár de Cesárin os, ná estrádá que vái Ce sár 

 
32. Na rua Real cas obras que se están a levar a cabo os peregrinos non saben, nin teñen por onde 

pasar, pregamoslle que habilite zona de paso como lle esixe Patrimonio e o sinalice. 
 

 
 

 

 
 


